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ACTA DE LA REUNIÓ EXTRAORDINÀRIA 3/2019 DEL CONSELL D’ESTUDIS DE L’ENSENYAMENT DE 
PSICOLOGIA 
 
Número de sessió: 3 
Data: dijous, 11 de juliol de 2019 
Hora: 11h en convocatòria única 
Lloc: Sala de Juntes “Victòria Sau” 
 
Assistents: 
 
PROFESSORS/ES 
Jordi Renom (en substitució  de Maite Barrios Cerrejón).  
Caterina Calderón Garrido 
Xavier Caldú Ferrús 
Montserrat Celdran Castro 
Núria Codina Mata 
M. José Corral López 
Maria Jayme Zaro, cap d’estudis 
David Leiva Ureña 
Javier Onrubia Goñi 
Ferran Pons Gimeno, secretari 
 
ESTUDIANTS 
Hanna Crespo Campoy  
Emma Rourera (en substitució de Naila Dicha) 
Priya Raju ( en substitució de Gerard Quilez Relaño). 
Elizabeth Marie Vino Flores  
 
Excusen la seva assistència: 
Neus Roca Cortés 
David Cateura Sanz 
Francié Agudelo Velásquez  
Dídac Agulló Marco  
Beatriz Pujante Pericàs  
 

http://www.ub.edu/psicologia/


 

 

  Consell d’Estudis de Psicologia 
 
 

 

Acta extraordinària 3/2019 d’11 de juliol pàgina 2/4 
 

Ordre del dia 
1. Distribució dels grups de l’assignatura Etologia i evolució de la conducta (assignatura 

interdepartamental de formació bàsica de primer curs, primer semestre), a petició del 
Departament de Psicologia Clínica i Psicobiologia 

 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Distribució dels grups de l’assignatura Etologia i evolució de la conducta (assignatura 

interdepartamental de formació bàsica de primer curs, primer semestre), a petició del 
Departament de Psicologia Clínica i Psicobiologia 

 
La cap d’estudis explica el motiu del consell d’estudis extraordinari: la petició per part del departament 
de Psicologia Clínica i Psicobiologia de redistribuir els grups de docència de l’assignatura 
interdepartamental “Etologia i Evolució de la conducta” entre les dues seccions que hi participen. 
Recorda que el Consell d’Estudis és l’òrgan responsable de la docència del Grau, incloent fer els 
encàrrecs docents de les assignatures i explica la situació: la coordinadora de l’assignatura no va poder 
arribar a un acord intern entre els docents implicats i així  ho va comunicar a la cap d’estudis, que va 
informar els caps de departament respectius. Com no es va arribar a un acord, el cap del departament 
de Psicologia Clínica i Psicobiologia va fer arribar a la cap d’estudis una petició formal. Concretament, 
que cada secció implicada en l’assignatura (Psicobiologia i Psicologia Quantitativa) es fes càrrec de la 
docència de quatre grups, aprofitant a més la conjuntura de la jubilació del professor Riba, fins ara 
docent d’aquesta assignatura interdepartamental.  
S’obre un debat, iniciat pel representant de la secció de Psicologia Quantitativa, professor Leiva, 
exposa que sembla ser un conflicte intern que no s’ha pogut solucionar, i afegeix que no hi ha hagut 
cap reunió de secció per tractar-ho, pel que sorprèn que aquest tema hagi arribat a Consell d’estudis.  
El professor Renom, també representant de la secció de Psicologia Quantitativa, exposa que aquesta 
qüestió s’hauria d’haver resolt entre els docents de l’assignatura, i que no és adequat que la proposta 
s’argumenti per la jubilació d’un professor de la secció de Psicologia Quantitativa. 
La professora Codina, representant de la secció de Psicologia Social, també considera que s’hauria 
d’haver resolt a nivell de coordinació de l’assignatura o a nivell de departament, i manifesta que no 
s’acaba d’entendre el perquè s’ha de resoldre a nivell de Consell d’estudis. 
El professor Caldú comenta que en no haver-hi acord a nivell intern d’assignatura s’ha d’hagut de 
proposar de resoldre-ho al consell d’estudis. Exposa que el  que s’ha proposat és una distribució 
equitativa de l’assignatura interdepartamental “Etologia i evolució de la conducta”, afegint que abans 
no s’havia pogut assumir aquest acord inicial per raons de manca de força docent a Psicobiologia,  però 
que ara, per la situació actual de jubilació, s’alliberen dos grups i semblava adequat fer la petició, 
recuperant el repartiment equitatiu sense que la modificació no afecti a cap dels docents implicats en 
l’assignatura. 
La professora Corral exposa que la petició ve deguda a la força docent que actualment té la secció de 
Psicobiologia, ja que en el seu moment, degut a circumstàncies anteriors que els va deixar amb poca 
força docent, no van poder assumir-la i els docents de la secció de Psicologia Quantitativa es van oferir 
a fer-la, fet que agraeix públicament perquè així es va poder mantenir l’assignatura.   
Els representants de diferents seccions discuteixen la qüestió, plantejant reiteradament perquè no s’ha 
arribat a un acord, i la professora Corral fa un recorregut històric de l’assignatura, que va ser fundada 
pel Dr. Sabater Pi al 1976 i que a l’anterior pla d’estudis era impartida totalment per professorat de 
Psicobiologia. Però en veure’s afectada la força docent de l’aleshores departament,  juntament amb el 
canvi a i l’actual pla d’estudis, que va imposar una major càrrega horària, la seva secció es va veure 
incapacitada per assumir la docència de quatre grups, amb el que van agrair la incorporació dels  
professors Riba i Quera, que van assegurar la seva continuïtat. Cal afegir, malauradament, la mort del 
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Dr. Joaquim J. Veà, fet que va obligar a mantenir el repartiment no equitatiu entre seccions fins el 
moment actual, que es caracteritza pels canvis que ja han explicat prèviament i ha afavorit la petició. 
 
Per arribar a un acord, es proposa fer una votació. En aquest punt el professor Leiva comenta que 
hauria d’haver-hi més professorat per votar, i que a més a més ja que a l’ordre del dia no sortia que es 
faria una votació, no es pot realitzar. La cap d’estudis li respon que sí es pot realitzar la votació doncs 
el consell d’estudis és un òrgan de govern de la facultat i si es requereix resoldre un punt de l’ordre del 
dia mitjançant una votació no prevista, es realitza igual que es procedeix en d’altres òrgans de govern 
de la UB. 
El professor Onrubia comenta que és molt difícil prendre una decisió ja que tots els arguments semblen 
raonables, tant d’una secció com l’altra. El fet que sigui una jubilació no sembla un bon argument, i 
també comenta que falta informació històrica per saber realment on està enquistat el problema. Se li 
respon que la jubilació del Dr. Riba no és un argument, sinó una situació que ha propiciat aquesta 
demanda. 
Seguidament, es procedeix a votar la distribució de grups segons les seccions que imparteixen 
docència: 
- Opció 1: Mantenir l’actual distribució de grups: 5 grups secció Psicologia Quantitativa – 3 grups secció 
Psicobiologia. 
- Opció 2: Modificar la distribució de grups: 4 grups secció Psicologia Quantitativa – 4 grups secció 
Psicobiologia. 
Resultats de la votació 

• Opció 1: Mantenir actual distribució de grups: 0 vots a favor. 
• Opció 2: Modificar la distribució de grups: 7 vots a favor. 
• Abstencions: 6 abstencions. 

 
Considerant els resultats de la votació, es pren l’acord que per al curs acadèmic 2019-2020 
l’assignatura “Etologia i evolució de la conducta” distribuirà els grups de docència de manera que 4 
grups correspondran a la secció de Psicobiologia i 4 grups a la secció de Psicologia Quantitativa. Així es 
transmetrà a la coordinadora de l’assignatura, la Dra. Montse Colell, i als caps dels departaments als 
quals pertanyen les seccions implicades en aquesta docència. 
La cap d’estudis recorda que l’assignació de docents als diferents grups és responsabilitat dels consells 
de departament, i per tant només s’ha considerat els grups, no els docents implicats en l’assignatura. 
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Acords presos 
 
1. Distribuir equitativament els grups de docència de l’assignatura interdepartamental Etologia i 

evolució de la conducta entre les dues seccions que hi participen en ella. 
 
 
La Cap d’estudis aixeca la sessió a les 12:32 h. de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
El secretari 

 
 
 
 
 
 
 

Vist-i-plau 
La cap d’estudis 
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